

Title (en)
Furniture.

Title (de)
Möbel.

Title (fr)
Meuble.

Publication
EP 0398197 A1 19901122 (DE)

Application
EP 90108976 A 19900512

Priority
DE 8906122 U 19890518

Abstract (en)

In a furniture item, the corner door (5) is articulated by means of a hinge (6) so that the edge surface of the door (5), in the region of the associated corner, adjoins the carcass of the furniture item in such a manner as to cover approximately the whole surface thereof. To this end, this edge surface lies, in cross-section, obliquely to the plane of the door, and it is also overlapped by the associated hinge part (15). The associated edge surface (13) of the adjoining carcass wall (2) which in the closed state is substantially completely overlapped by the inside (8) of the door (5), is also correspondingly oblique. As a result, the door can, in a simple manner, lie against the outside of the carcass of the furniture item and screen the latter substantially completely. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Möbel ist die Eck-Tür (5) mit einem Scharnier (6) so angelenkt, daß die Tür (5) im Bereich der zugehörigen Ecke mit ihrer Kantenfläche annähernd ganzflächig deckend an den Möbelkörper anschließt. Dazu liegt diese Kantenfläche im Querschnitt schräg zur Türebene und sie ist außerdem von dem zugehörigen Scharnierteil (15) überdeckt. Entsprechend schräg ist auch die zugehörige Kantenfläche (13) der anschließenden Korpuswand (2), die im Schließzustand von der Innenseite (8) der Tür (5) im wesentlichen vollständig überdeckt wird. Dadurch kann die Tür in einfacher Weise an der Außenseite des Möbelkörpers anschlagen und diese im wesentlichen vollständig abdecken.

IPC 1-7
A47B 81/00; E05B 3/02; E06B 3/36

IPC 8 full level
A47B 81/00 (2006.01); E05D 3/02 (2006.01); E05D 7/04 (2006.01); E06B 3/36 (2006.01)

CPC (source: EP)
A47B 81/002 (2013.01); E05D 3/02 (2013.01); E05D 7/04 (2013.01); E06B 3/367 (2013.01); E05Y 2900/20 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 3103451 A1 19820826 - LAUTENSCHLAEGER KG KARL [DE]
- [X] DE 2947153 A1 19810604 - GRASS ALFRED METALLWAREN [AT]
- [X] EP 0151254 A2 19850814 - GESIKA BUEROMOEBELWERK GMBH [DE]
- [Y] FR 2250009 A1 19750530 - HENDERSON PIETER [ZA]
- [A] DE 2935460 A1 19810319 - HAPPICH GMBH GEVR
- [A] US 2885722 A 19590512 - HALLIDAY JOHN J
- [A] GB 608307 A 19480914 - NEELAWARNAPATABENDIGE GEORGE W

Cited by
EP1682740A2

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)
DE 8906122 U1 19890831; EP 0398197 A1 19901122

DOCDB simple family (application)
DE 8906122 U 19890518; EP 90108976 A 19900512